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Malí akcionáři začali bitvu o Orco
Vladimír Piskáček
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Odvolat současné vedení developerské společnosti Orco a dosadit vlastní krizové vedení, to je hlavním cílem nového
občanského sdružení SOS Orco, které založilo několik minoritních akcionářů. Firma je kotovaná na pražské burze, cena její
akcie spadla meziročně o 93 procent. Více než osmdesát pět procent akcií přitom vlastní drobní investoři.      
Na páteční výzvu sdružení reagovaly podle Luboše Smrčka, který ho reprezentuje, během několika hodin stovky dalších
držitelů akcií této firmy. „Chceme společným postupem na valné hromadě, která se bude konat na konci dubna, dosáhnout
výměny managementu, který firmu ovládá, ale má v ní jen nepatrný podíl. Obáváme se, že vedení Orka firmu raději v
současné situaci pošle do konkurzu,“ řekl deníku E15 Smrček.
Mluvčí společnosti Orco Petra Zdeňková nechtěla aktivity sdružení komentovat. Podle informací deníku E15 sledují postup
sdružení pozorně i někteří věřitelé firmy, kteří zvažují, že se k jeho aktivitám v budoucnu připojí.
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Plán ovládnout management Orka však není snadný a i Smrček připouští, že na plánované dubnové valné hromadě se
nemusí povést. „Firma je zřízena podle lucemburského práva a podle našich dosavadních informací bychom museli mít ke
změnám v managementu na valné hromadě většinu,“ dodal Smrček s tím, že se jím reprezentované sdružení pokusí svolat
další valné hromady. Sdružení si stěžuje na to, že vedoucí představitelé Orka informují o situaci firmy kuse a zmateně a z
vyjádření členů managementu není zřejmé, v jak vážné situaci se společnost vlastně nachází. „Zejména značně kusé a
zmatečné zprávy v médiích, které se týkají odchodů vysokých manažerů z firmy, nasvědčují, že problémy jsou větší, než je
společnost ochotna přiznat,“ dodal Smrček.      
Orco se v současné době potýká s dopady finanční krize. Řízení ve firmě převzal její původní zakladatel Jean-François Ott.
Firma propustila 220 ze svých více než dvou tisíc zaměstnanců, nákup nových projektů zastavila. Ott o velkou část svých akcií
v Orku přišel na podzim loňského roku. Do listopadu držel podíl ve výši 12,3 procenta. Banky, kterým podíl zastavil, ale jeho
akcie prodaly, neboť Ott jimi ručil za své soukromé obchody, které mu nevyšly. Současnému šéfovi Orka tedy zbylo pouze 1,6
procenta akcií.      
Největším plánovaným projektem firmy je stále bytový a kancelářský komplex v pražských Bubnech, do kterého chce
postupně investovat přes 70 miliard korun.
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